
 
Rada Miejska  

w Rakoniewicach 
 
 

PROTOKÓŁ  Nr  IV/2007  
 
 
 
z IV Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

07 lutego 2007r., w sali Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 07 lutego 2007r. o godz. 12:00, 

zakończono w dniu 07 lutego 2007r. o godz. 15:40. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych - o radnych. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- 0  

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy, 

5. ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Leonard Szmatuła – Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach, 

7. Joanna Michalska – insp. ds. gospodarki nieruchomościami, 

8. Stanisław Lenart – Koordynator Gminnego Programu Przeciwdziałania Alkoholizmowi, 

9. Bartłomiej Kustoń – doradca w Wielkopolskim Ośrodku Kształcenia i Studiów 

Samorządowych,  

10. Dyrektorzy zespołów szkolnych z gminy Rakoniewice,  

11. Sołtysi. 
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Porządek obrad Sesji 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 
4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
7. Analiza systemu oświatowego w Gminie Rakoniewice – opracowanie WOKiSS. 
8. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a) wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia z Centralnym Muzeum 
PoŜarnictwa – wprowadzono do porządku obrad autopoprawką Przewodniczącego 
Rady, 

b) zmiany Uchwały Nr XXXV/355/2006 Rady Miejskiej w Rakoniewicach  
z dnia 15.03.2006r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki na rzecz Gminy 
Rakoniewice, 

c) wyraŜenia zgody na przekazywanie składników majątkowych Zakładowi Gospodarki 
Komunalnej Mieszkaniowej Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach, 

d) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani M. Nijakiej), 

e) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani J. Suda),  

f) określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku 
stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  
(dot.  pana D. Napieralskiego), 

g) zmiany Uchwały Nr V/26/90 Rady Miasta i Gminy Rakoniewice z dnia 11.09.1990r.  
w sprawie przystąpienia miasta i gminy Rakoniewice do Stowarzyszenia pod nazwą 
„Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych”; 

h) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 2007r., 
i) gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 2007 roku, 
j) zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007r. 

 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

IV/30/2007 

IV/31/2007 

IV/32/2007 

IV/33/2007 

IV/34/2007 

IV/35/2007 

IV/36/2007 

IV/37/2007 

IV/38/2007 

IV/39/2007 

 

 

 

str. 15 

str. 15 - 16 

str. 16 - 17 

str. 17 

str. 18 

str. 18 - 19 

str. 19 

str. 19 - 24 

str. 24 - 25 

str. 25 - 27 
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Przebieg IV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 07 lutego 2007r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, Ŝe na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada moŜe 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady zgłosił autopoprawkę do porządku obrad polegającą na  wprowadzeniu 

w punkcie 8 jako podpunkt a) dodatkowego projektu Uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 

zawarcie umowy uŜyczenia z Centralnym Muzeum PoŜarnictwa (wniosek w tej sprawie 

wpłynął do Rady od Burmistrza i stanowi on załącznik nr 2 do protokołu). Przewodniczący 

wyjaśnił, Ŝe projekt ten radni analizowali juŜ na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków do proponowanego porządku obrad, w związku z czym 

Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad.  

 

W tym momencie na salę obrad przybyła radna Teresa Probst. Aktualna liczba radnych 

biorących udział w Sesji to 15 radnych. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr III/2006 z III Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłoŜony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu.  

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  
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Nad przyjęciem protokołu głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu 

głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada jednogłośnie przyjęła protokół z III Sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zgłosić 

zapytanie, wniosek lub interpelację.  

 

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe ostatnia Sesja odbyła się 28 grudnia 2006r. Dalej 

przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym (informacja ta 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe jego oświadczenie majątkowe nie dotarło 

na czas do pana Wojewody, który w piśmie z 19 stycznia br. poinformował o tym Radę. 

Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe nie przygotował specjalnego oświadczenia na piśmie, poniewaŜ 

nie chciałby się tłumaczyć. Wyjaśnił, Ŝe swoje oświadczenie, tak jak radny, złoŜył  

w stosownym terminie tj. 20 grudnia 2006r. w Urzędzie Gminy i nie wie z jakich przyczyn 

oświadczenie to zostało wysłane dzień po terminie. Osobiście o tym zdarzeniu dowiedział się 

od redaktorki Głosu Wielkopolskiego. Burmistrz wysłał do pana Wojewody stosowne pismo 

wyjaśniające, jednak do dnia dzisiejszego Ŝadna informacja zwrotna do Urzędu jeszcze nie 

wpłynęła. Przewodniczący powiedział, Ŝe dopóki sprawa ta, która stała się sprawą 

ogólnopolską, nie zostanie wyjaśniona, dopóty pełni swój mandat radnego z całym 

zaangaŜowaniem i odpowiedzialnością i czeka na ostateczne rozwiązania. Przewodniczący 

Rady wyjaśnił, Ŝe być moŜe trzeba będzie poczekać na wyrok Naczelnego Sądu 

Administracyjnego, Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego lub postanowienia Trybunału 

Konstytucyjnego (a odpowiedni wniosek został juŜ do Trybunału skierowany) lub trzeba 

będzie przeprowadzić wybory uzupełniające w okręgu nr 1. JeŜeli tak się stanie, pan 

Przewodniczący oświadczył, Ŝe będzie ponownie kandydował na radnego.        
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Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Burmistrzowi.  

 

Przed przedstawieniem sprawozdania z działalności między Sesjami Burmistrz odniósł się do 

kwestii złoŜenia oświadczenia majątkowego przez Przewodniczącego Rady. Powiedział, Ŝe 

nie jest to wina pana Przewodniczącego i trudno wyjaśnić, jak to się stało, ale oświadczenie 

wysłane zostało o jeden dzień za późno. Dotyczy to kilkudziesięciu przewodniczących rady  

i kilkunastu wójtów z samego województwa wielkopolskiego. Są pewne sprzeczności  

w przepisach a na ciąg dalszy sprawy trzeba poczekać. Burmistrz raz jeszcze podkreślił, Ŝe 

nie jest to wina Przewodniczącego Rady, Ŝe oświadczenie dotarło do Wojewody za późno, 

poniewaŜ złoŜył je nawet przed czasem.    

 

Dalej Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami informując  

o następujących działaniach, spotkaniach i wydarzeniach, jakie w tym okresie miały miejsce : 

� 31.12.06r. – powitanie Nowego Roku na rakoniewickim rynku. Burmistrz powiedział, Ŝe 

dał się namówić na objęcie patronatem tej imprezy, która według jednych była za 

skromna, ale zrobił to pierwszy i prawdopodobnie ostatni raz. Burmistrz zauwaŜył, Ŝe jest 

to impreza, gdzie pije się szampana i inne trunki, gdzie odpalane są petardy itd. Na 

imprezach tych łato ktoś moŜe wpaść pod samochód, łatwo moŜe dojść do jakiegoś 

wypadku i ryzyko jest zbyt duŜe. Organizowanie imprezy na rynku, gdzie nie jest 

wstrzymany ruch drogowy, stwarza zbyt duŜe niebezpieczeństwo. Burmistrz powiedział, 

Ŝe jest to zbyt duŜa odpowiedzialność, by chciał ją brać na siebie. Dodał, Ŝe jeśli 

mieszkańcy sami będą chcieli się spotykać na rynku i witać Nowy Rok, wówczas robią to 

na swoją odpowiedzialność, a firmowanie tego typu imprezy przez Burmistrza nie ma 

sensu (chyba, Ŝe impreza ta odbywałaby się przy zamkniętym ruchu drogowym, lub  

w innym miejscu); 

� 06.01.07r. – spotkanie noworoczne u Marszałka Województwa Wielkopolskiego; 

� 08.01.07r. – podpisanie umowy na remont budynku byłego Domu Kultury  

w Rakoniewicach. Burmistrz dodał, Ŝe zakończenie inwestycji zaplanowane zostało na  

15 lipca br., a na przełomie marca i kwietnia firma powinna rozpocząć remont. Burmistrz 

stwierdził, Ŝe ostatni gminny budynek powinien wyglądać tak, by moŜna być z niego 

zadowolonym, by był ozdobą Rakoniewic; 
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� 09.01.07r. – rozmowa z nowym właścicielem Zajazdu „U Michała”, w którym obecnie 

równieŜ trwa remont. Prawdopodobnie w lipcu Zajazd powinien rozpocząć swoją 

działalność. Burmistrz powiedział, Ŝe planuje, by część imprez związanych z Dniami 

Rakoniewic (które tradycyjnie odbędą się w ostatni weekend sierpnia) odbyły się właśnie 

przy tym Zajeździe (m.in. chodzi o zorganizowanie pola namiotowego i głównej bazy dla 

motocyklistów); 

� 11.01.07r. – spotkanie noworoczne w Powiatowym Zrzeszeniu Handlu i Usług; 

� 12.01.07r. – rozmowy z Burmistrzem Flotwedel na temat współpracy w latach 2007 

i 2008. Burmistrz przypomniał, Ŝe w 2008 roku gmina obchodzić będzie jubileusz  

10-lecia współpracy z gminą Flotwedel. Z kolei w roku bieŜącym współpraca ta nie 

będzie tak intensywna, poniewaŜ podczas Dni Rakoniewic odbywają się równieŜ imprezy 

we Flotwedel. Tym niemniej wymiana młodzieŜy będzie miała miejsce, poza tym na 

początku marca we Frankfurcie odbędzie się turniej piłkarski, w którym weźmie udział 

grupa z Rakoniewic, reprezentująca Urząd Gminy i Radę Miejską (trenerem druŜyny 

został pan Leonard Szmatuła); 

� 17.01.07r. – spotkanie z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na 

temat planowanych inwestycji na najbliŜsze lata. Burmistrz dopowiedział, Ŝe chciałby  

w tym roku : rozpocząć budowę ścieŜki rowerowej z Ruchocic do Inter-Champ, 

przygotować dokumentację na ścieŜkę rowerową od posesji pana Leśnika do firmy Green 

Garden, na drogę i ścieŜkę od firmy Green Garden do lasu i ponownie na ścieŜkę 

rowerową od lasu do Rostarzewa – do baru Antares. Ponadto planuje się, by za dwa lata 

wykonać remont drogi krajowej nr 32 od Rakoniewic do Grodziska Wlkp. Dalej 

Burmistrz poinformował, Ŝe rozpoczęły się prace zmierzające do budowy obwodnic 

(przygotowano około 5 wariantów, osoby zainteresowane mogą zgłosić się po nie do 

Burmistrza). W pierwszej kolejności ma zostać wykonana obwodnica Rostarzewa. 

Zdaniem Burmistrza najszybszy z moŜliwych i najbardziej realny termin budowy tej 

obwodnicy (po otrzymaniu wszystkich niezbędnych akceptacji) to lata 2011 – 2012; 

� 18.01.07r. – spotkanie z przedstawicielami Banku PKO BP na temat wydania obligacji. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe rozwaŜa wydanie obligacji za minimum 2 mln zł, z terminem 

spłaty za około 10 lat. Za te pieniądze Burmistrz planuje wybudować w okręgach 

przemysłowych drogi i ścieŜki rowerowe. Chodzi m.in. o teren za firmą Ponetex do 

Zajazdu „U Michała”, o teren od posesji pana Leśnika do Rostarzewa, o plac po byłych 

GS w Rakoniewicach. Burmistrz powiedział, Ŝe chce, by osoby, które juŜ płacą, a w 

przyszłości będą płacić jeszcze większe podatki, miały za obligacje wybudowane drogi. 
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Burmistrz stwierdził, Ŝe tak naprawdę za 10 lat osoby te same spłacą te obligacje, płacąc 

do gminy podatki (nawet jeśli otrzymałyby teraz 5-letnie zwolnienia z podatków). 

Burmistrz powiedział, Ŝe nic nie będzie się odbywało kosztem pieniędzy gminnych,  

a wariant ten pozwala pomóc i sobie, i przedsiębiorcom; 

� 22.01.07r. – otwarcie po remoncie Poczty w Rakoniewicach. Burmistrz powiedział,  

Ŝe budynek poczty jest jednym z ładniejszych budynków, a dodatkowo wybudowano przy 

poczcie parking dla klientów; 

� 24.01.07r. – spotkanie z nowymi właścicielami działek znajdujących się za firmą Ponetex. 

Burmistrz powiedział, Ŝe juŜ w tym roku powinny zacząć budować się na tym terenie 

nowe firmy, w związku z tym naleŜy jak najszybciej wybudować drogę. Wiadomo 

bowiem, Ŝe Zarząd Dróg Krajowych i Autostrad nie będzie zezwalał, by co kilka metrów 

znajdował się wjazd bezpośrednio na drogę krajową (naleŜy więc budować drogi 

równoległe, by do firm moŜna było bez problemu wjeŜdŜać); 

� 26.01.07r. – spotkanie (z inicjatywy Kierownika ZGKMWiK) z dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych – panem Nowaczykiem na temat zracjonalizowania utrzymania dróg. 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe nie wie, czy decyzje w tej sprawie juŜ zostały podjęte, ale idea jest 

słuszna, poniewaŜ pewne kwestie się dublują; 

� 26.01.07r. – spotkanie noworoczne w Nowym Tomyślu; 

� 26.01.07r. – udział w otwarciu nowej siedziby firmy ENEA w Poznaniu. Burmistrz 

zachęcił do zobaczenia energooszczędnego oświetlenia tego budynku (w tym nawet 

chodników, dodał, Ŝe lampa, która oświetla chodnik jest tylko dwuwatowa); 

� 29.01.07r. – spotkanie z przedstawicielką Ponetex-u na temat jubileuszu 10-lecia istnienia 

tej firmy. Burmistrz dodał, Ŝe część imprez ma się odbyć w czerwcu, a część podczas 

obchodów Dni Rakoniewic; 

� 30.01.07r. – spotkanie z przedstawicielami spółdzielczej grupy bankowej na temat 

wydania obligacji. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe choć w tym przypadku przepisy tego nie 

wymagają, chce zapoznać się z kilkoma ofertami w tej sprawie, by oszczędzać społeczne 

pieniądze;  

� 30.01.07r. – udział w Sesji Rady Powiatu Grodziskiego; 

� 31.01.07r. – wysłano list intencyjny do Konsulatu w Grecji. Burmistrz wyjaśnił,  

Ŝe kończy się współpraca Rakoniewic z duńską gminą Stovring, którą połączono  

z większą gminą. W związku z tym postanowiono rozpocząć współpracę z nową gminą  

(z południa). Radny Grzegorz Frąckowiak poczynił juŜ pewne starania w tym względzie; 
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� 31.01.07r. – zorganizowano spotkanie dyrektora ENEA z właścicielami działek  

za Ponetex-em. Na spotkaniu omówiono kwestie dostarczenia prądu na te działki oraz  

na działki naleŜące do gminy (znajdują się naprzeciwko stacji paliw BP); 

� 01.02.07r. – spotkanie z holenderską firmą zainteresowaną budową inwestycji  

w Rakoniewicach; 

� 01.02.07r. – wysłanie listu polecającego dla niemieckiej firmy, zainteresowanej budową 

elektrownii wiatrowej na naszym terenie. Burmistrz powiedział, Ŝe sprawa odŜyła, 

poniewaŜ do 2020r. w UE powinno być 20% energii odnawialnej. Dodał, Ŝe gmina 

zyskałaby na tym, gdyŜ firmy te płaciłyby wysoki podatek, a ponadto być moŜe 

mielibyśmy tańszy prąd; 

� 02.02.07r. – udział w jubileuszu 60-lecia poŜycia małŜeńskiego państwa Król  

z Komorówka; 

� 05 i 06.02.07r. – udział, wraz z panią Skarbnik, w szkoleniu organizowanym przez RIO. 

 

Dalej Burmistrz poinformował, Ŝe rozpoczynają się wybory sołtysów i do rad sołeckich  

w poszczególnych wsiach. Pierwsze zebranie odbędzie się w dniu dzisiejszym w Ratajach, 

kolejne w dniach od poniedziałku do czwartku (dziennie po dwa, trzy zebrania). Pracownicy 

Urzędu będą pomagać przy obsłudze tych zebrań. Burmistrz, po przedstawieniu spraw 

bieŜących będzie się udawał na kolejne zebranie (nie będzie zatem uczestniczył w całym 

zebraniu). Burmistrz zachęcił radnych z poszczególnych okręgów wyborczych, a przede 

wszystkim mieszkańców wsi, by brali udział w tych waŜnych zebraniach, by wybrać 

odpowiednie osoby na sołtysów. 

 

Następnie Burmistrz odniósł się do analizy systemu oświatowego w gminie Rakoniewice, 

którą przedstawi pan Bartłomiej Kustoń. Burmistrz zaznaczył, Ŝe dzisiaj nie zostanie podjęta 

Ŝadna decyzja w tej sprawie. Zostaje otwarta dyskusja na temat zmian w oświacie, które 

zdaniem Burmistrza powinny nastąpić. Burmistrz powiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy gmina 

dokłada do oświaty z własnych środków rocznie około 1 mln zł. JeŜeli w najbliŜszym czasie 

nic nie zostanie w tej kwestii zrobione, to za 3 lata gmina będzie juŜ dokładała 2 mln, i nie 

będzie jej na nic stać. Burmistrz zauwaŜył, Ŝe za 1 mln zł moŜna wybudować np.  

5 chodników, jakie wybudowano w Łąkim, lub 2,5 km drogi. Dalej Burmistrz stwierdził, Ŝe 

jeŜeli nie dokona się reformy oświaty, wówczas będzie ona coraz biedniejsza, poniewaŜ skoro 

juŜ trzeba dokładać 1 mln zł, to trudno będzie przekonać radnych czy Burmistrza, by dołoŜyć 

dodatkowe 100.000 zł np. na zakup komputerów. Burmistrz powiedział, Ŝe jeŜeli nic nie 
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zostanie zrobione, wówczas w oświacie będzie tak, jak jest obecnie w słuŜbie zdrowia 

(szpitale mają być zamykane). Burmistrz poprosił, by wspólnie przemyśleć ten temat. Dodał, 

Ŝe jest otwarty na kaŜde uwagi. Burmistrz stwierdził, Ŝe jeŜeli nad tematem będzie się myśleć 

wspólnie, wówczas zostaną podjęte decyzje najlepsze z moŜliwych. Zaznaczył, Ŝe na pewno 

coś w oświacie trzeba zmienić, poniewaŜ tak dalej być nie moŜe. ZauwaŜył, Ŝe na pewno nie 

zostanie znalezione takie rozwiązanie, które pozwoli, by wszyscy, którzy obecnie pracują  

w oświacie, nadal w niej pracowali. Trzeba rozwiązać tak problem, by był jak najmniej 

bolesny, jednak naleŜy liczyć się z tym, Ŝe liczba pracujących nauczycieli się zmniejszy. 

Burmistrz przypomniał, Ŝe rok 2007 jest ostatnim, w którym nauczyciele mogą przejść na 

wcześniejszą emeryturę. Dodał, Ŝe jakakolwiek zmiana za rok będzie kosztować więcej  

i wyrządzi się ludziom większą krzywdę.  

     

Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do przedstawionego przez pana Burmistrza sprawozdania.  

 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 1240 do godz. 1250. 

 

 

Pkt 7. Analiza systemu oświatowego w Gminie Rakoniewice – opracowanie WOKiSS.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady oddał głos panu 

Bartłomiejowi Kustoniowi – doradcy w WOKiSS, który przedstawił analizę systemu 

oświatowego gminy Rakoniewice (analiza stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

 

Po zapoznaniu się z analizą systemu oświatowego Przewodniczący Rady zarządził przerwę  

w obradach od godz. 1415 do godz. 1430. 

 

 

Po przerwie jako pierwszy głos zabrał radny Krzysztof Krawczyk. Odniósł się do tabeli 4.17, 

gdzie przy szkole w Jabłonnie pokazany jest deficyt między subwencją a wydatkami  

w wysokości 315.099,25 zł (dot. wariantu III, który zakłada, Ŝe uczniowie z Wioski 

dowoŜone są do szkoły w Jabłonnie). Radny zauwaŜył, Ŝe przy wariancie IV, który równieŜ 

zakłada, Ŝe dzieci z Wioski będą dowoŜone do szkoły w Jabłonnie jest z kolei pokazana 

nadwyŜka między subwencją a wydatkami w wysokości 145.859,64 zł  (tabela 4.23). Radny 
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zapytał skąd się wzięła taka róŜnica pomiędzy subwencją a wydatkami (raz pokazany jest 

deficyt a raz nadwyŜka) skoro oba warianty (i III i IV) zakładają akurat to samo (tj. dzieci  

z Wioski dowoŜone są do szkoły w Jabłonnie).   

 

Pan Bartłomiej Kustoń odpowiedział, Ŝe róŜnica wynika z tego, iŜ pomiędzy tymi wariantami 

jest róŜnica w liczbie nauczycieli. Wydatki ogółem w szkole w Jabłonnie, po zmianach  

w tabeli 4.18 wynoszą 1.991.790 zł, a w tabeli 4.23 wynoszą 1.530.830,78 zł (jest to 

spowodowane inną liczbą nauczycieli). 

 

Pani Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza zapytała, skąd się wzięła taka róŜnica w liczbie 

nauczycieli, skoro oba warianty przewidują to samo. 

 

Radny Krzysztof Krawczyk zauwaŜył, Ŝe liczba uczniów w obydwu wariantach jest taka 

sama, taka sama jest ilość przyznawanej subwencji, tymczasem róŜnica pomiędzy obydwoma 

wariantami to prawie pół miliona. 

 

Pan B. Kustoń powiedział, Ŝe widocznie nauczyciele, jeŜeli chodzi o te odjęte etaty w skali 

gminy, zostali odjęci akurat od tej szkoły. Dodał, Ŝe nie ma przy sobie arkusza 

kalkulacyjnego, ale prawdopodobnie właśnie tak to wyglądało. 

 

Radny K. Krawczyk zauwaŜył, Ŝe skoro nastąpił błąd, to wyliczenia w IV i V wariancie mogą 

być błędne. 

 

Pan B. Kustoń powiedział, Ŝe wynika to tylko z liczby etatów, poniewaŜ to na 

wynagrodzeniach nauczycieli róŜnią się te kwoty całościowe. RóŜnice pomiędzy szkołami 

rzeczywiście będą (i to jest rzeczywiście błąd ), ale wynik całościowy raczej będzie ten sam. 

 

Burmistrz powiedział, Ŝe to rzeczywiście moŜe być błąd w obliczeniach i naleŜy to jeszcze 

raz sprawdzić. 

 

Jako kolejny głos zabrał radny Bronisław Chałupka – Przewodniczący Komisji Oświaty  

i Spraw Społecznych. Powiedział, Ŝe radni zostali dzisiaj zasypani masą róŜnego rodzaju 

wariantów, tabelek, wyliczeń itd. Stwierdził, Ŝe sprawa ta musi być skierowana  

do dyskusji na forum całej gminy, poniewaŜ wiadomym jest, Ŝe tak dalej oświaty nie da się 
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prowadzić i naleŜy znaleźć optymalne rozwiązanie, które by zadowoliło większość. Radny 

zauwaŜył, Ŝe szkoła jest dla dzieci o dzieci troszczą się rodzice i oni przede wszystkim o tej 

sieci szkół równieŜ muszą zadecydować (a przynajmniej ich większość). Radny zaapelował 

do dyrektorów szkół, aby na zebraniach dokładnie poinformowali rodziców, jakie są 

moŜliwości, Ŝeby zapraszali na te zebrania równieŜ radnych, bo to na radnych spadnie 

odpowiedzialność za to, jak ta oświata w gminie będzie wyglądać (i albo radni będą chwaleni, 

albo oskarŜani). Dalej radny stwierdził, Ŝe oświata jest tak skomplikowanym mechanizmem, 

Ŝe lepiej za duŜo przy nim nie majstrować, bo łatwo moŜna go zepsuć. Przewodniczący 

przypomniał, Ŝe podano pięć wariantów, w kaŜdym przedstawione są kalkulacje i wyliczone 

czynniki ekonomiczne. Poprosił jednak, by zwrócić uwagę na to, Ŝe warianty te nie 

wyznaczają docelowego modelu oświaty (gminy ościenne takiego modelu się dopracowały - 

w zasadzie w kaŜdej z nich funkcjonuje jedno gimnazjum). Radny poprosił, by na zebraniach 

zwrócić więc uwagę, na kilka spraw m.in. : na realizację załoŜeń reformy, na jakość i warunki 

nauczania, na czynnik kadrowy (są wysoko wykwalifikowani nauczyciele, tymczasem 

okazuje się, Ŝe część z nich straci pracę) oraz na czynnik ekonomiczny. To wszystko naleŜy 

wziąć pod uwagę i wybrać optymalny wariant. Przewodniczący poprosił równieŜ pana 

Burmistrza, by przynajmniej wskazał, które warianty byłyby do przyjęcia jeŜeli chodzi  

o gminę, poniewaŜ dyskutować nad wszystkimi jest bez sensu (lepiej analizować określony – 

konkretny wariant i jego ewentualnie modyfikować według potrzeb naszej gminy i realiów).    

 

Następnie głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Powiedziała, Ŝe analizując dokumentację, 

którą radni otrzymali na posiedzeniu Komisji chciałaby wrócić do przeszłości, by uniknąć 

ewentualnych błędów przy podejmowaniu decyzji. Radna odniosła się do tabeli 3.6, gdzie 

pokazany jest deficyt. Powiedziała, Ŝe analizując tę tabelę zwróciła uwagę na szkołę  

w Jabłonnie, poniewaŜ przecieŜ niedawno zreorganizowano tam dowozy dzieci z klas 1- 3  

do Wioski i odwrotnie. Radna zapytała, jakie były wówczas zapatrywania, czy ktoś obliczał 

zyski czy straty, skoro w tym okresie czasu widać, Ŝe jest to szkoła, która ma największy 

deficyt. Radna zapytała, jak to się stało, jakie były przedtem podjęte decyzje. Dodała, Ŝe radni 

mogą prowadzić analizy, zastanawiać się (w opracowaniu przedstawiono sprawy 

matematyczne) a moŜe wyjść zupełnie coś innego. Być moŜe przedtem równieŜ brano pod 

uwagę względy finansowe. Jak to się zatem stało, Ŝe w szkole, w której wprowadzano wielkie 

zmiany w dowozach, które miały być zmianami na korzyść spowodowały, Ŝe szkoła ta ma na 

razie największy deficyt.      
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Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe pan B. Kustoń raczej nie będzie umiał teraz 

odpowiedzieć na to pytanie, poniewaŜ nie ma odpowiednich danych i nie zna tego problemu. 

Dodał, Ŝe radni na pewno będą dyskutować na ten temat na posiedzeniach Komisji. 

ZauwaŜył, Ŝe finanse stawiane są w przedstawionych wyliczeniach jako główny argument  

i on na pewno przez radnych równieŜ będzie wzięty pod uwagę. 

Dalej Przewodniczący poprosił radnych i wszystkie inne osoby obecne na Sesji, by nie 

tworzyć pogłosek czy plotek. Przewodniczący wyjaśnił, Ŝe rozmawiał z kilkoma osobami, 

które „juŜ wiedzą” jak sieć szkół w gminie Rakoniewice będzie wyglądać. Przewodniczący 

stwierdził, Ŝe wyciąganie juŜ na tym etapie pochopnych wniosków i stawianie grubej kreski 

nad jakimiś decyzjami jest przedwczesne. Przewodniczący zapewnił wszystkich, Ŝe na pewno 

radni spotkają się jeszcze nie raz, zanim podejmą jakiekolwiek decyzje (o ile w ogóle jakieś 

zostaną podjęte). Dalej, jeśli rzeczywiście jakaś decyzja, optymalne rozwiązanie zostanie 

przyjęte, wówczas dyrektorzy będą pierwszymi, którzy się o tym dowiedzą. Dopiero wtedy 

będzie moŜna dalej rozmawiać na ten temat. Zdaniem Przewodniczącego mówienie 

czegokolwiek na tym etapie spowoduje powstawanie dodatkowych wariantów i nic to nie da, 

tylko wprowadza jakieś niepotrzebne obawy i panikę. Przewodniczący raz jeszcze poprosił  

o powściągliwość w tym temacie. Dodał, Ŝe radni nie muszą wcale zgodzić się z wariantami 

przedstawionymi przez WOKiSS.  

 

Dalej głos zabrała pani Daniela Czekaj – dyrektor zespołu szkolnego w Jabłonnie. Na wstępie 

wyjaśniła, Ŝe dyrektorzy szkół z analizą i wariantami zostali zapoznani pierwszy raz na tej 

Sesji, w związku z tym nie ma na razie wiele pytań ani sugestii. Pani dyrektor powiedziała, Ŝe 

chciałaby jedynie sprostować niektóre niejasności, które wynikły z obliczeń dokonanych 

przez WOKiSS. ZauwaŜyła, Ŝe w opracowaniu podano, Ŝe szkoła w Jabłonnie dysponuje 

czternastoma pomieszczeniami. Pani dyrektor wyjaśniła, Ŝe pomieszczeń jest 14, ale łącznie 

ze szkołą w Wiosce (sama szkoła w Jabłonnie ma 10 pomieszczeń lekcyjnych, w tym jedną 

salę komputerową, ponadto salę gimnastyczną, stołówkę i jedno pomieszczenie w piwnicy 

zaadaptowane dla pięciolatków) zatem w analizie wystąpił błąd. Co do szkoły w Wiosce pani 

dyrektor wyjaśniła, Ŝe zdecydowano się na dowoŜenie uczniów z klas 1-3 do Wioski, po to, 

by nie wprowadzać w szkole zmianowości.  

 

Radna Gabriela Cielecka stwierdziła, Ŝe deficyt w szkole zawsze był i pozostał. 
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Pani dyrektor potwierdziła. Kontynuując powiedziała, Ŝe zgadza się z tym, Ŝe jeśli dzieci z 

Wioski będą dowoŜone do Jabłonny to pozostanie 30.000 zł, które teraz wydawane jest na 

ogrzewanie. Przypomniała, Ŝe w analizie stwierdzono, Ŝe zmniejszy się liczba dowozów. Pani 

dyrektor zauwaŜyła jednak, Ŝe jeśli w szkole miałaby wprowadzić zmianowość, wówczas nie 

jest w stanie jednym kursem zwieźć wszystkie dzieci do szkoły i tak naprawdę tych dowozów 

będzie więcej. Ponadto, patrząc na mapę gminy, moŜna się przekonać jak daleko dzieci muszą 

dochodzić do przystanków, by dalej mogły jechać do szkoły (czasem nawet 4 – 5 km). 

Wprowadzenie zatem zmianowości w szkole w Jabłonnie nie jest najlepszym pomysłem. 

Dalej pani dyrektor zauwaŜyła, Ŝe ciągle mówi się o rozdzielaniu dzieci małych z klas 1-3 od 

pozostałych, by tworzyć optymalne warunki dla uczniów, tymczasem w wariantach proponuje 

się  wobec Jabłonny zupełnie odwrotnie. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe ostateczną wersję analizy radni równieŜ otrzymali dopiero 

dzisiaj.                  

 

Głos zabrał pan Bartłomiej Kustoń. Podsumowując przedstawioną analizy powiedział, Ŝe tak 

naprawdę są to warianty czysto ekonomiczne i nie uwzględniają wszystkich tych spraw, które 

mają miejsce w tym najbardziej szczegółowym aspekcie funkcjonowania szkół i z tego 

doradcy WOKiSS zdają sobie sprawę. Stwierdził, Ŝe do myślenia daje sama geografia, 

ponadto zawsze dzieci z klas 1-3 będą koniecznością dowozów bardzo mocno obarczone  

i najlepsze są warianty, które tego unikają, jednak nie wszędzie da się to zrobić. Zdaniem 

pana B. Kustonia podjęcie decyzji w tym temacie jest zawsze trudne i nikt z tym nie 

polemizuje. WaŜne jest to, Ŝe rozpoczęła się dyskusja na temat oświaty i na pewno na ten 

temat swoją opinię będą wydawały osoby, które na oświacie się znają (np. dyrektorzy, 

nauczyciele, jednostki obsługujące szkoły pod względem finansowym). Jest to dyskusja do 

przeprowadzenia a nie juŜ przeprowadzona. Zdaniem pana B. Kustonia takie podejście do tak 

draŜliwego tematu, jakim jest oświata w naszej gminie jest bardzo konstruktywne i Ŝyczył, by 

tak pozostało, poniewaŜ nieczęsto się zdarza, Ŝe ludzie chcą z sobą rozmawiać.  

 

Przewodniczący Rady równieŜ wyraził nadzieję, Ŝe rozmowy, które będą prowadzone będą 

mądre, konstruktywne i rozsądne. Dodał, Ŝe radni, którzy reprezentują mieszkańców tej 

gminy właśnie taką decyzję podejmą. 
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Pkt 8. Podjęcie Uchwał.  

Przed przedstawieniem pierwszego projektu Uchwały Przewodniczący Rady poprosił, aby nie 

odczytywać juŜ uzasadnień do projektów Uchwał, poniewaŜ wszystkie projekty radni 

analizowali na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

 

A) Pierwszy projekt Uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia  

z Centralnym Muzeum PoŜarnictwa przedstawiła pani Joanna Michalska.   

Gmina Rakoniewice i Centralne Muzeum PoŜarnictwa współdziałają na podstawie zawartego 
w dniu 16 listopada 1995 r. porozumienia w sprawie przejęcia i dalszego funkcjonowania 
Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach. Oddanie w uŜyczenie Centralnemu 
Muzeum PoŜarnictwa terenu połoŜonego przy ulicy Kościelnej w Rakoniewicach 
stanowiącego część działki nr 161 (na co składa się grunt zabudowany budynkiem kościoła 
Ewangelickiego wraz z barakiem ekspozycyjnym i garaŜem murowanym oraz niezabudowana 
przestrzeń działki nr 161) polepszy współpracę Gminy Rakoniewice i Centralnego Muzeum 
PoŜarnictwa w zakresie funkcjonowania Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa  
w Rakoniewicach, w szczególności w zakresie finansowania przyszłych inwestycji.   
W projekcie Uchwały wyraŜa się  zgodę na zawarcie przez Gminę Rakoniewice z Centralnym 
Muzeum PoŜarnictwa umowy uŜyczenia terenu połoŜonego przy ulicy Kościelnej  
w Rakoniewicach, stanowiącego część działki nr 161 o pow. 3.096. Umowa o której mowa 
wyŜej zostanie zawarta na okres 10 lat. Część nieruchomości będąca przedmiotem niniejszej 
uchwały będzie uŜytkowana wspólnie przez Gminę Rakoniewice i Centralne Muzeum 
PoŜarnictwa dla funkcjonowania Wielkopolskiego Muzeum PoŜarnictwa w Rakoniewicach.    
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/30/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia  

z Centralnym Muzeum PoŜarnictwa stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

B) Drugi projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/355/2006 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 15.03.2006r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia 

działki na rzecz Gminy Rakoniewice przedstawiła równieŜ pani Joanna Michalska.   

Agencja Nieruchomości Rolnych w Poznaniu ze względu na ustalenia dotyczące uŜytków 
kopalnych nie przekazała Gminie Rakoniewice działki nr 17/3 w roku 2006.  
W związku z tym Rada Uchwałą nr III/29/2006 z dnia 28 grudnia 2006 r. w sprawie wykazu 
wydatków budŜetu gminy które nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2006 przyjęła 
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wydatek związany z przejęciem gruntu od Agencji Nieruchomości Rolnych i zmianą sposobu 
uŜytkowania budynku hydroforni pod stację uzdatniania wody w Rakoniewicach jako 
wydatek niewygasający przyjmując, Ŝe zakończenie realizacji inwestycji nastąpi z dniem 31 
lipca 2007r. 
W projekcie Uchwały postanawia się, Ŝe § 2 otrzymuje brzmienie:  

„ Zobowiązuje się Burmistrza Rakoniewic do realizacji inwestycji celu publicznego  
do dnia 31 lipca 2007 r.”   

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/31/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/355/2006 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 15.03.2006r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki na rzecz 

Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

C) Dalej pani Joanna Michalska przedstawiła projekt Uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 

na przekazywanie składników majątkowych Zakładowi Gospodarki Komunalnej 

Mieszkaniowej Wodociągów i Kanalizacji w Rakoniewicach.   

ZGKMWiK w Rakoniewicach jest zakładem budŜetowym Gminy Rakoniewice. Został 
utworzony dla zaspokajania potrzeb członków wspólnoty samorządowej Miasta i Gminy 
Rakoniewice. Przedmiot i zakres działania zakładu określone zostały w statucie. NaleŜą do 
nich między innymi: zarządzanie budynkami będącymi mieniem komunalnym; wywóz 
nieczystości stałych i płynnych; eksploatacja wysypiska śmieci; gospodarka terenami 
zielonymi i utrzymanie czystości ulic w mieście; utrzymanie domu pogrzebowego oraz 
cmentarza komunalnego; obsługa komunalnych obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej  
w szczególności wodociągów, kanalizacji oraz oczyszczania ścieków.  
Do wykonania ww. zadań zakład winien być wyposaŜony w majątek, który stanowi mienie 
komunalne. Na majątek ten składa się między innymi mienie nabyte w drodze 
administracyjno-prawnej, cywilnoprawnej, jak i powstałe w wyniku zakończonych inwestycji. 
W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na przekazywanie ZGKMWiK składników 
majątkowych, niezbędnych do realizacji zadań statutowych. Składniki te obejmują między 
innymi składniki majątkowe powstałe w wyniku zakończonych inwestycji. 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/32/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na przekazywanie składników 

majątkowych Zakładowi Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej Wodociągów i Kanalizacji 

w Rakoniewicach stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

D) Dalej pani Joanna Michalska przedstawiła projekt Uchwały w sprawie określenia 

wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. pani M. Nijakiej).  

Pani Maria Nijaka wystąpiła z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego jest najemcą. 
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 9.546,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
W projekcie Uchwały WyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 5 w budynku nr 10 przy ulicy Grodziskiej w Rakoniewicach  na rzecz  
najemcy lokalu  – Pani Marii Nijakiej w następujący sposób: 
1) w przypadku jednorazowej wpłaty naleŜności – bonifikata wynosi  60 % wartości,  
2) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 4 ratach  

w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  - wysokość bonifikaty wynosi 40 % wartości,  
3) w przypadku wpłaty 1/10 naleŜności a pozostała spłata następuje w 3 latach, licząc  

od daty zawarcia umowy notarialnej – wysokość bonifikaty wynosi 30 % wartości, 
4) w przypadku, gdy pierwsza wpłata wynosi 10 % naleŜności a spłata pozostałych części następuje 

w ciągu 10 lat od daty zawarcia umowy notarialnej – bonifikata wynosi 15 % wartości, 
5) w przypadku przedterminowej spłaty naleŜności ustalonej w ratach ustala się ulgę  

w wysokości 30 % pozostałej do spłaty kwoty. 
RozłoŜona na raty niespłacona część ceny podlega oprocentowaniu przy zastosowaniu oprocentowania 
w  wysokości 3% w skali roku. 
 

Radni nie zgłosili Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/33/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot. 

pani M. Nijakiej) stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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E) Kolejny projekt Uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy 

lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz 

najemcy (dot. pani J. Suda) przedstawiła równieŜ pani Joanna Michalska. 

Pani Joanna Suda wystąpiła z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego, którego jest najemcą. 
Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez rzeczoznawcę 
majątkowego na kwotę 19.911,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny 
sprzedaŜy. 
W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 3 w budynku nr 10 przy ulicy Grodziskiej w Rakoniewicach na rzecz  
najemcy lokalu  – Pani Joanny Suda na takich samych warunkach, jak opisane wyŜej.  
 
  

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/34/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  

(dot. pani J. Suda) stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

F) Następnie pani Joanna Michlska przedstawiła projekt Uchwały w sprawie określenia 

wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w budynku stanowiącym 

własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy (dot.  pana D. Napieralskiego). 

Pan Dariusz Napieralski wystąpił z wnioskiem o wykup lokalu mieszkalnego którego jest 
najemcą. Wartość lokalu mieszkalnego wraz z udziałem została określona przez 
rzeczoznawcę majątkowego na kwotę 20.007,00 zł i stanowi ona wyjściową kwotę w 
ustaleniu ceny sprzedaŜy. 
W projekcie Uchwały wyraŜa się zgodę na udzielanie bonifikaty przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego nr 4 w budynku nr 4 przy ulicy Pocztowej w Rakoniewicach  na rzecz  najemcy 
lokalu  – Pana Dariusza Napieralskiego na takich samych warunkach, jak opisane wyŜej. 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr IV/35/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 

mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  

(dot.  pana D. Napieralskiego) stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

G) Dalej Przewodniczący Rady przedstawił projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr V/26/90 Rady Miasta i Gminy Rakoniewice z dnia 11.09.1990r. w sprawie 

przystąpienia miasta i gminy Rakoniewice do Stowarzyszenia pod nazwą „Wielkopolski 

Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych”. 

Gmina Rakoniewice Uchwałą Nr V/26/90 Rady Miasta i Gminy w Rakoniewicach  
z dnia 11 września 1990r. przystąpiła do Stowarzyszenia pod nazwą „Wielkopolski Ośrodek 
Kształcenia i Studiów Samorządowych” w Poznaniu. W związku z wyborami 
samorządowymi zaistniała konieczność dokonania zmiany reprezentanta gminy Rakoniewice. 
W projekcie Uchwały postanawia się zmienić się treść § 2 przedmiotowej Uchwały i nadać 
mu się nowe, następujące brzmienie :  
„ 1. Funkcję przedstawiciela, za pośrednictwem którego gmina będzie działać   
w Wielkopolskim Ośrodku Kształcenia i Studiów Samorządowych powierza się  
panu Józefowi Jerzemu Sieradzanowi. 
2. Na zastępcę przedstawiciela w Wielkopolskim Ośrodku Kształcenia i Studiów 
Samorządowych wyznacza się pana Jarosława Marciniaka.” 
 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

  

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Uchwała Nr IV/36/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/26/90 Rady Miasta i Gminy 

Rakoniewice z dnia 11.09.1990r. w sprawie przystąpienia miasta i gminy Rakoniewice do 

Stowarzyszenia pod nazwą „Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych” 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

H) Kolejny projekt Uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych w 2007r. przedstawiła pan Stanisław Lenart – Koordynator 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  



 20

Rada Gminy uchwala corocznie Gminny program profilaktyki i przeciwdziałania 
alkoholizmowi. Głównymi załoŜeniami tego programu są: zwiększenie dostępności pomocy 
terapeutycznej dla mieszkańców gminy, edukacja rodziców i nauczycieli, działania 
informacyjne-edukacyjne skierowane do dzieci i młodzieŜy, wsparcie finansowe i 
organizacyjne sportu i rekreacji oraz alternatywnych form spędzania czasu wolnego przez 
dzieci i młodzieŜ, wsparcie finansowe i organizacyjne działań promujących trzeźwy, zdrowy i 
bezpieczny styl Ŝycia. W projekcie Uchwały określono równieŜ następujący preliminarz 
wydatków : 
1.Dotacja przedmiotowa z budŜetu dla jednostek nie zaliczonych do sektora finansów publicznych 
wykonujących zadania w sferze bezpieczeństwa publicznego oraz przeciwdziałania patologiom 
społecznym w zakresie: 
a) opieka, edukacja, oświata i wychowanie (ognisko) – 15.000 zł. 
b) wypoczynek dzieci (kolonia letnia)     – 17.000 zł. 
2.Świadczenia społeczne dla dzieci z rodzin wysokiego ryzyka –  3.000 zł. 
3.Składki na ubezpieczenia społeczne     –   1.700 zł. 
4.Składki na fundusz pracy       –      500 zł. 
5.Wynagrodzenia bezosobowe       – 46.200 zł. 
- opiekunowie świetlic środowiskowych     – 29.200 zł. 
- terapeuta          –   7.200 zł. 
- Gminna Strategia Rozwiązywania Prob. Społ.    –   8.000 zł. 
- wynagrodzenie koordynatora gminnego programu   –   1.800 zł. 
6. Zakup materiałów i wyposaŜenia      – 12.000 zł. 
- nagrody w konkursach        –   3.000 zł. 
- czasopisma, literatura fachowa      –   3.000 zł. 
- wyposaŜenie świetlic środowiskowych     –   3.000 zł. 
- materiały budowlane        –   3.000 zł. 
7.Zakup usług remontowych       –   4.000 zł. 
8.Zakup usług pozostałych       – 38.000 zł. 
- wynagrodzenie psychologa, przeprowadzenie monitoringu problemów alkoholowych – 13.000 zł 
- realizacja programów profilaktycznych       – 6.000 zł. 
- wypoczynek dzieci z gimnazjów      – 19.000 zł. 
9.Zakup usług dostępu do sieci Internet       – 2.500 zł. 
10.Zakup usług obejmujących wykon. ekspertyz, analiz i opinii  – 3.000 zł. 
11.PodróŜe słuŜbowe krajowe         – 1.700 zł. 
12.Szkolenia pracowników nie będących członkami korpusu słuŜby cywilnej – 1.000 zł. 

Głos w dyskusji nad projektem Uchwały zabrała radna Gabriela Cielecka. Poinformowała,  

Ŝe na posiedzeniu Komisji, po analizie wydatków w ww. funduszu wpłynął wniosek  

z Parafialnej Caritas w Rostarzewie o dofinansowanie świetlicy wychowawczo-

profilaktycznej. Wnioskowano o 15.000 zł. W związku z tym, Ŝe jest to nowa działalność 

Radni zadecydowali, by przekazać 2.500 zł na ten rok. Radna poprosiła, aby włączyć to do 

wydatków.  

 

Odpowiedzi udzielił pan Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy. Wyjaśnił, Ŝe do 2003r. rady 

gminy przyznawały środki na działalność organizacji pozarządowych w formie dotacji. Z 

chwilą wejścia w Ŝycie ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie 

wszystkie organizacje pozarządowe otrzymują środki z Urzędu Gminy w formie konkursu 
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ofert. Sekretarz wyjaśnił, Ŝe najpierw naleŜy ustalić konkretne środki w budŜecie gminy, dalej 

ogłaszany jest konkurs na realizację danego zadania i organizacje pozarządowe mogą 

(przystępując do konkursu) o te środki się ubiegać. JeŜeli chodzi o Rostarzewo, pan Sekretarz 

zauwaŜył, Ŝe świetlica, na którą środki mają zostać przeznaczone, jeszcze nie funkcjonuje. 

Dodał, Ŝe umówił się z panią radną G. Cielecką na spotkanie, na którym zostanie ustalone na 

jakich zasadach będzie prowadzona współpraca. Jest teŜ moŜliwość, Ŝe pewne wydatki moŜna 

finansować w ramach tych środków, które znajdują się w budŜecie gminy.     

 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe radni rozumieją to w ten sposób, Ŝe Parafialna Caritas  

w Rostarzewie zaczyna działać i jeŜeli będzie chciała uzyskać środki, wówczas moŜe się 

zwrócić do pana S. Lenarta i mogą otrzymać środki na np. zorganizowanie wyjazdu dzieci do 

kina. 

 

Radna Gabriela Cielecka powiedziała, Ŝe nie chciałaby, Ŝeby doszło do sytuacji, Ŝe Caritas 

zorganizuje wyjazd do kina, zwróci się do urzędu z rachunkiem, a później okaŜe się, Ŝe na 

zapłacenie tego rachunku nie ma środków. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe nie dojdzie do takiej sytuacji, bo umowę podpisze Urząd 

Gminy. Zatem najpierw trzeba poinformować odpowiednią osobę w urzędzie o zamiarze 

zorganizowania takiej wycieczki i dalej to Urząd podpisuje umowę z przewoźnikiem, z 

kinem, na zakup biletów itd. 

 

Sekretarz Gminy zaproponował, aby w pierwszym roku działalności świetlicy w Rostarzewie 

Rada i Burmistrz przyglądali się temu, jak ona działa a w przyszłym roku moŜna by juŜ 

przyznać konkretne środki na działalność tej świetlicy.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś przeciwwskazania, by świetlica ta mogła obecnie 

skorzystać ze środków,  jakie znajdują się w budŜecie gminy. 

 

Pan Sekretarz potwierdził, Ŝe nie ma. 

 

Radna Gabriela Cielecka zauwaŜyła, Ŝe wniosek z Caritas wpłynął do Burmistrza, a pan 

Burmistrz stwierdził, Ŝe wszystko zaleŜy od decyzji Rady. Tymczasem na posiedzeniu 

Komisji radni zaakceptowali, by te 2.500 zł na działalność świetlicy przekazać. 
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Radny Marek Maćkowiak przypomniał, Ŝe postanowiono zwrócić się w tej sprawie  

z wnioskiem do pana Burmistrza. 

 

Pan Stanisław Lenart powiedział, Ŝe na posiedzeniu Komisji radni zadecydowali, Ŝe świetlica 

w Rostarzewie, która początkuje swoją działalność, będzie korzystała ze środków z funduszu 

antyalkoholowego na ogólnych zasadach, ze środków, które są określone w poszczególnych 

paragrafach w preliminarzu wydatków, tak jak kaŜda inna organizacja, która chce zrobić coś 

społecznie. Urząd będzie wspomagał działalność świetlicy (tak jak wspomaga działalność 

Caritas w Rakoniewicach), ale nie w formie dotacji. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe radnym w pewnym momencie zabrakło wiedzy o tym, 

Ŝe trzeba ogłosić konkurs itd. 

 

Pan Stanisław Lenart potwierdził. Dodał, Ŝe konkurs juŜ został ogłoszony. Ponadto wydatki  

w preliminarzu są napięte, a to, czy będzie więcej środków z koncesji niŜ zaplanowano będzie 

wiadomo dopiero pod koniec września, kiedy mija termin wpłacania trzeciej raty. Dalej pan 

S. Lenart przypomniał, Ŝe świetlica w Rakoniewicach równieŜ zaczynała działalność  

z własnej inicjatywy (bez wsparcia finansowego ze strony urzędu), a komisja  

ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, widząc, Ŝe działalność tej świetlicy idzie  

w dobrym kierunku, zaczęła ją wspierać. Najpierw była to kwota 2.000 zł, potem 3.000 zł  

i 5.000 zł itd. Pan S. Lenart, zwracając się do radnej G. Cieleckiej powiedział, Ŝe świetlica 

moŜe korzystać ze środków, które są w preliminarzu np. z zakupów, z usług itd. Stwierdził,  

Ŝe najpierw Caritas powinna połoŜyć głównie nacisk na samą siebie, tak, aby Komisja 

zobaczyła, Ŝe to rzeczywiście funkcjonuje.  

 

Następnie głos zabrała zastępca Burmistrza – pani Krystyna Pietrzak. Poinformowała,  

Ŝe Caritas w Rostarzewie moŜe zwrócić się o pomoc finansową równieŜ do Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie, które działa w Powiecie (ale tam równieŜ trzeba spełniać 

określone warunki). Dodatkowo, jeśli ze świetlicy korzystałyby osoby niepełnosprawne,  

o środki moŜna by równieŜ wystąpić do Państwowego Funduszu Rehabilitacyjnego Osób 

Niepełnosprawnych. Pani K. Pietrzak powiedziała, Ŝe są róŜne źródła uzyskiwania środków 

(nie tylko z budŜetu gminy). 
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Radna G. Cielecka zapytała, czy gdyby Caritas poprosiła o zapłacenie rachunku za energię 

elektryczną, czy urząd za taki rachunek będzie mógł zapłacić. 

 

Głos zabrała pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, Ŝe jeśli przy Caritas będzie 

miała działać świetlica, wówczas naleŜy ją nazwać, wskazać siedzibę itd. Zatem naleŜałoby 

wpisać w programie, Ŝe będzie prowadzone ognisko czy świetlica i wówczas nie będzie 

problemu z wydatkami (czy to w formie dotacji czy w formie wydatków bieŜących).  

 

Przewodniczący Rady zapytał, w którym punkcie w Programie naleŜałoby to wpisać. 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe w punkcie V. „Zadania do realizacji”. 

 

Pan S. Lenart wyjaśnił, Ŝe nie mogło być to wcześniej dopisane, poniewaŜ budŜet gminy, 

który Rada przyjęła w grudniu, ściśle określał wydatki w poszczególnych paragrafach. Dodał, 

Ŝe jeŜeli Rada przyjmie i dopisze ten punkt w zadaniach (np. jako działalność ogniska  

w Rostarzewie), wówczas w konsekwencji trzeba będzie dokonać zmian w preliminarzu 

wydatków, a tym samym w budŜecie. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe wówczas nic nie stoi na przeszkodzie, by ze środków 

przeznaczonych np. na aktywny wypoczynek dzieci i młodzieŜy Caritas w Rostarzewie 

mogłaby skorzystać. 

 

Pan Stanisław Lenart potwierdził. Dodał, Ŝe moŜna by to włączyć do zadań do realizacji,  

a realizować to poprzez paragrafy znajdujące się w preliminarzu. 

 

Pan Sekretarz zauwaŜył, Ŝe nic nie stoi na przeszkodzie, aby Rada wstrzymała się z decyzją  

w tej sprawie. Po przeprowadzeniu rozmowy z panią G. Cielecką zostanie ustalone w jakiej 

formie przyznać pomoc, jak wydatkować środki itd.    

 

Radna Gabriela Cielecka powiedziała, Ŝe zdaje sobie sprawę z tego, Ŝe wniosek wpłynął 

późno.  

 

Następnie głos zabrała pani ElŜbieta Fórmanowicz – Radca Prawny. ZauwaŜyła, Ŝe wniosek 

jest niedopracowany (naleŜałoby przedstawić konkretny wniosek do przegłosowania  
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o określoną zmianę w programie i w preliminarzu wydatków). Dodała, Ŝe Rada moŜe 

wprowadzić zmiany np. na następnej, Sesji, gdy wniosek zostanie juŜ sprecyzowany.  

 

Na koniec głos zabrał ponownie pan Stanisław Lenart. Poprosił, aby na ten czas Rada przyjęła 

Program w zaproponowanej formie, poniewaŜ jest juŜ luty, a program (bez przyjęcia przez 

Radę Uchwały) nie moŜe być realizowany.    

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu 

Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 13 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 2 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr IV/37/2007 w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych w 2007r. stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

I)  Pan Stanisław Lenart przedstawił kolejny projekt Uchwały w sprawie gminnego 

programu przeciwdziałania narkomanii w 2007 roku. 

Rada Gminy uchwala Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii. Program ten ma na 
celu zwiększenie oferty profilaktycznej dla młodzieŜy szkolnej potencjalnie zagroŜonej 
uzaleŜnieniem oraz pomocy psychospołecznej i prawnej. Prowadzenie działalności 
informacyjno-edukacyjnej wśród młodzieŜy szkolnej. 
W projekcie Uchwały określono m.in. następujący preliminarz wydatków : 
Wydatki na zadania przyjęte w powyŜszym Programie ustalono do wysokości 4.000 zł. z wpływów za 
korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ napojów 
alkoholowych w roku 2007. 
Środki te zostaną w całości przeznaczone na realizację następujących zadań programowych: 
1.Zakup pozostałych usług – 3000 zł. 
- realizowanie programów profilaktyczno-wychowawczych 
- szkolenia 
2.Zakup materiałów i wyposaŜenia – 1000 zł. 
- czasopisma, literatura fachowa 
- nagrody w konkursach 

 
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr IV/38/2007 w sprawie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w 2007 

roku stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

J)  Przed przedstawieniem ostatniego projektu Uchwały w sprawie zmiany w budŜecie 

miasta i gminy Rakoniewice na 2007r. pani Skarbnik, w imieniu Burmistrza, 

zaproponowała autopoprawki do projektu Uchwały (radni otrzymali proponowane 

autopoprawki na piśmie łącznie z poprawionymi postanowieniami Uchwały). Autopoprawki 

dotyczą : 

zwiększenia dochodów : 3.200 zł 
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 
osobowości prawnej  
Wpływy z podatku rolnego, leśnego, podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych 
Dodatkowo zwiększyć dochody o kwotę : 3.200 zł w podatku od nieruchomości od osób fizycznych 
 
Ogółem dochody po autopoprawce : 26.912.275 zł 
 
po stronie wydatków zwiększenie o kwotę: 3.200 zł 
Dz. 851 Ochrona zdrowia rozdz. 85195 Pozostała działalność 
§ 4300 zakup usług pozostałych 3.200 zł – z przeznaczeniem na przeprowadzenie profilaktycznych 
badań klatki piersiowej mieszkańcom gminy Rakoniewice  
 
Ogółem wydatki po autopoprawce : 26.735.434,28 zł 
 

Następnie pani Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budŜecie, z uwzględnieniem 

proponowanych autopoprawek. Zmiany dotyczą :  

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie  o kwotę :  32.200 zł 
Dz. 756  Dochody od osób prawnych , od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 
osobowości prawnej   
Wpływy z podatku rolnego, leśnego , podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych   
W związku z przyjętymi przez Radę Miejską Gminy stawkami podatku od nieruchomości  na 2007r.  
moŜna dokonać zwiększenia podatku od nieruchomości od osób fizycznych o kwotę : 32.200 zł ( w 
budŜecie przyjęto wyliczony dochód na podstawie propozycji stawek ujętych w projekcie budŜetu na 
rok 2007)  
 

Załącznik nr 2 plan wydatków i nr 3 wykaz wydatków majatkowych 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  
Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi        zał nr 2,    
Opracowanie koncepcji kanalizacji sanitarnej dotyczącej gminy łącznie z modernizacją oczyszczalni 
ścieków , planowana kwota wydatku : 10.000 zł . 
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Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa   zał nr 2  
Gospodarka gruntami i nieruchomościami   
Zmiana klasyfikacji budŜetowej – przesuniecie wydatków  planowanych  § 4300 – zakup usług 
pozostałych  kwoty : 12.000 zł do § 4430 róŜne opłaty i składki  dotyczy opłat za zawieranie aktów 
notarialnych, opłat sądowych za złoŜone wnioski , za odpisy KW, za odpisy postanowień sądu. 
Dz. 750 Administracja publiczna   zał nr 2  
Promocja jednostek samorządu terytorialnego  
Zwiększenie wydatków na promocje gminy o kwotę : 4.000 zł w tym uczestnictwo w targach ( 
Niemcy ), promocja gminy w prasie i inne. 
Dz. 801 Oświata i wychowanie  zał. Nr 2 i nr 3 
Szkoły podstawowe  
Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 5.000 zł z przeznaczeniem na :  
-  dokumentacja - budowa boiska – szkoła Rostarzewo , 5.000 zł.  
Dz. 851 Ochrona zdrowia    zał nr 2,    
Pozostała działalność  
Zwiększenie wydatków  o kwotę : 3.200 zł z przeznaczeniem  na przeprowadzenie profilaktycznych 
badań klatki piersiowej mieszkańcom gminy Rakoniewice . 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego    zał. nr 2,3 
Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 
- zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 5.000 zł  
na wykonanie dokumentacji modernizacji budynku sali wiejskiej w Wiosce . 
Dz. 926 Kultura fizyczna i sport     zał. nr 2,3 
Obiekty sportowe  
Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę : 5.000 zł z przeznaczeniem na :  
Dokończenie zadania pn. „  budowa budynku socjalnego stadion Rostarzewo ”. 
Ogółem zwiększenie wydatków :  32.200,00 zł  
 
W związku z Uchwałą Nr 2 / 124/2007 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 
dnia 24 stycznia 2007r., w której to uchwale Kolegium Izby wskazuje, iŜ limit zobowiązań na spłatę 
wcześniej zaciągniętych kredytów i poŜyczek naleŜało ustalić w kwocie 1.777.500 zł . 
W postanowieniach Uchwały Nr III/27/2006 z dnia 28 grudnia 2006r w sprawie budŜetu gminy na rok 
2007 w § dokonano zapisu „ ustala się limit zobowiązań na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i 
poŜyczek w kwocie : 1.954.340,72 co było błędem poniewaŜ nie odjęto od w/w kwoty nadwyŜki 
dochodów nad wydatkami w kwocie : 176.840,72 , która w zapisie postanowień uchwały została 
przeznaczona na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i poŜyczek wobec powyŜszego brzmienie § 
9 uchwały powinno być następującej treści „ ustala się limit zobowiązań na spłatę wcześniej 
zaciągniętych kredytów i poŜyczek w wysokości  :  1.777.500 zł „  
 
Radni nie zgłosili pytań, uwag ani Ŝadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie najpierw zaproponowane przez Burmistrza 

autopoprawki do projektu Uchwały.  

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek wzięło udział 15 obecnych na Sesji radnych.  

Za przyjęciem autopoprawek głosowało – 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się 

– 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza. 

 

Następnie pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt Uchwały, z uwzględnieniem przyjętych 

autopoprawek. Nad projektem Uchwały głosowało 15 obecnych radnych.  

Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 15 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało 

się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr IV/39/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice na 2007r. 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Pkt 11. Wolne wnioski i informacje. 

Na wstępie Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 15 lutego w Grodzisku Wlkp. odbędzie 

się szkolenie dla radnych organizowane przez WOKiSS (zainteresowanych poprosił  

o kontaktowanie się z biurem Rady, poniewaŜ obecnie jeszcze nie wiadomo, gdzie  

to szkolenie się odbędzie).  

 

Następnie głos zabrał pan Burmistrz. Poprosił, aby radni zachęcali mieszkańców gminy  

do skorzystania z bezpłatnego prześwietlenia klatki piersiowej (zwłaszcza, Ŝe na gruźlicę 

wciąŜ moŜna zachorować). Dodał, Ŝe mieszkańcy z  Komorówka i Jabłonny bardzo licznie 

skorzystali z tej moŜliwości, mieszkańcy Rostarzewa z kolei w bardzo małej. Prześwietlenia 

będzie moŜna jeszcze wykonać dziś i jutro w Rakoniewicach.   

 

Radna Teresa Probst zapytała, kto informował o moŜliwości skorzystania z prześwietlenia. 

 

Radny Krzysztof Krawczyk powiedział, Ŝe informowali o tym księŜa na mszach. 

 

Pani K. Pietrzak odpowiedziała, Ŝe wysłano informację do sołtysów (wraz z plakatami  

do wywieszenia), aby powiadomili o takiej moŜliwości mieszkańców wsi.  

 

Pani Janina Górna – sołtys Rostarzewa powiedziała, Ŝe rozesłała ogłoszenia (oprócz samego 

Rostarzewa) do Głodna, Stodolska i Cegielska.   

 

Na koniec radni zadecydowali, Ŝe w poniedziałek 12.02.07r. o godz. 14:00 odbędzie się 

wspólne posiedzenie Komisji, na którym będzie podejmowany temat reformy oświaty  

w gminie Rakoniewice.    
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Zastępca Burmistrza poinformowała, Ŝe jeŜeli radni podejmą jakąś decyzje, wówczas musi 

przygotować bardzo obszerną dokumentację do Kuratorium Oświaty. 

 

Burmistrz dodał, Ŝe spotka się z Kuratorem Oświaty w poniedziałek. 

 

Pkt 12. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad IV Sesji V kadencji Rady. 
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Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 13 lutego 2007r. 

 

Przewodniczący Rady - Gerard Tomiak -  .......................................... 

 

Protokolant – Magdalena Chojnacka - .......................................... 

 

Wykaz dokumentacji protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 
2. Wniosek Burmistrza Rakoniewic o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego 

projektu Uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia  
z Centralnym Muzeum PoŜarnictwa 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

4. Analiza systemu oświatowego gminy Rakoniewice – opracowanie WOKiSS. 
5. Uchwała Nr IV/30/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie umowy uŜyczenia  

z Centralnym Muzeum PoŜarnictwa 
6. Uchwała Nr IV/31/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/355/2006 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 15.03.2006r. w sprawie nieodpłatnego przejęcia działki na rzecz 
Gminy Rakoniewice, 

7. Uchwała Nr IV/32/2007 w sprawie wyraŜenia zgody na przekazywanie składników 
majątkowych Zakładowi Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej Wodociągów  
i Kanalizacji w Rakoniewicach, 

8. Uchwała Nr IV/33/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pani M. Nijakiej), 

9. Uchwała Nr IV/34/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy 
(dot. pani J. Suda),  

10. Uchwała Nr IV/35/2007 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego w budynku stanowiącym własność Gminy Rakoniewice na rzecz najemcy  
(dot.  pana D. Napieralskiego), 

11. Uchwała Nr IV/36/2007 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/26/90 Rady Miasta i Gminy 
Rakoniewice z dnia 11.09.1990r. w sprawie przystąpienia miasta i gminy Rakoniewice  
do Stowarzyszenia pod nazwą „Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów 
Samorządowych”; 

12. Uchwała Nr IV/37/2007 w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w 2007r., 

13. Uchwała Nr IV/38/2007 w sprawie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii  
w 2007 roku, 

14. Uchwała Nr IV/39/2007 w sprawie zmiany w budŜecie miasta i gminy Rakoniewice  
na 2007r. 

 
 


